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Protokół   nr  XLII / 2017  
 

z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  25 października 2017r.  
 
 

Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji wzięli : Wójt 

Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer,  

kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszeni goście. Lista obecności 

zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury  w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.16.03 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk. 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności, 

b) zatwierdzenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołów  z sesji odbytych w dniach 11 i 21 sierpnia br.   

2. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesji  w dniu 21 sierpnia br. oraz z 

działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Interpelacje i wnioski Radnych.  

4. Informacja o wykonaniu budżetu i zadań gospodarczych w I półroczu 2017r. – przedstawienie 

stanowisk Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

5. Ocena przygotowania placówek oświatowo-wychowawczych do roku szkolnego – 

przedstawienie stanowisk Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

6. Ocena współpracy z organizacjami pozarządowymi i określenie możliwości pobudzania 

aktywności społecznej – przedstawienie stanowisk Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie  podatków i opłat lokalnych w gminie Zblewo w 2018r. – 

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia  ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczenia podatku rolnego na terenie gminy Zblewo – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

w gminie Zblewo w 2018r. – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
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b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. – poprzedzone stanowiskami 

Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2027 – 

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym oraz określenia warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/188/16 Rady Gminy Zblewo z dnia 21 

września 2016r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego – 

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Ochotniczej Straży Pożarnej w Pinczynie – 

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Ochotniczej Straży Pożarnej w Bytoni – 

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Ochotniczej Straży Pożarnej w Zblewie – 

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w Miradowie – 

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
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18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w Zblewie – 

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w Bytoni – 

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w formie 

bezprzetargowej – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Zblewo na lata 2017 - 2021 – poprzedzone stanowiskami 

Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

22. Podjęcie uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego uchwalonego Uchwałą nr XXXIX/350/2014 Rady Gminy 

Zblewo z dnia 30 maja 2014r. dla fragmentu wsi Semlin w gminie  Zblewo – poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Zblewo do 

projektu pn. „Pomorscy partnerzy w e-Rozwoju” – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
24. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 

25. Wolne wnioski i zakończenie. 

 

Ad.1  

Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk otworzył XLII Sesję  Rady Gminy Zblewo. Powitał 

Wicemarszałka Województwa Pomorskiego p.Ryszarda  Świlskiego, Panie  i Panów Radnych, Pana 

Wójta,  Pana Sekretarza, Panią Skarbnik,  kierowników jednostek gminnych, dyrektorów szkół, 

Kierownika Centrum Usług Wspólnych,  Komendanta Gminnego OSP, Pani i Panów sołtysów, 

Kierownika Zakładu Komunalnego, Panią Kierownik GOPS, Panią Dyrektor GOK,  Biblioteki. 

W dalszej części spraw regulaminowych Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w sesji udział 

bierze 14 Radnych na stan Rady 15, a więc sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.  

Poinformował, że Radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej  sesji i zapytał, czy do porządku  sesji są 

uwagi lub wnioski. Wniosków nie zgłoszono. 

Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia 11 sierpnia  2017r. głosowali wszyscy Radni.  
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Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia 21 sierpnia  2017r. głosowali wszyscy Radni. 

 

Wójt Gminy poinformował iż bardzo cieszy się z faktu, że Wicemarszałek Województwa Pomorskiego 

Pan Ryszard Świlski przyjął  zaproszenie do wzięcia udziału w dzisiejsze sesji Rady Gminy Zblewo. Z 

Panem Wicemarszałkiem bardzo dobrze mi się współpracuje. Świadczy o tym między innymi fakt, że  

będzie w najbliższym czasie wykonywana  modernizacja ul. Kościerskiej, a także został przyjęty 

projekt budowy ciągu pieszo – rowerowego ul. Kościerskiej do przejazdu kolejowego. Następnie Pan 

Wójt poprosił Pana Wicemarszałka o zabranie głosu.  

Wicemarszałek Województwa Pomorskiego p.Ryszard Świlski podziękował Panu Przewodniczącemu i 

Panu Wójtowi za zaproszenie na sesję, bo w samorządzie jest od 25 lat i ma zawsze sentyment do 

posiedzenia rady gminy, czy miasta. Następnie poinformował między innymi o tym, że dzisiaj dla 

Powiatu Starogardzkiego miały  miejsce dwa ważne wydarzenia. Dzisiaj rano oddaliśmy oficjalne do 

użytku przebudowaną drogę wojewódzką na odcinku od autostrady przez Jabłowo do Starogardu, 

czyli 8,5 km odcinka drogi 222 i 229 z przebudową w Starogardzie układu skrzyżowania z 

ul.Pelplińską. Była to ogromna inwestycja za kwotę prawie 37 mln zł.  Podjęliśmy  też trudne wyzwanie  

w relacjach inwestycji  drogowych, przebudowy całej drogi 222, czyli  odcinka od Gdańska do 

Starogardu., z wyłączeniem odcinków które były zrobione. W ciągu półtora roku zrobimy tę całą 

inwestycję. Wczoraj w Ministerstwie Spraw Zagranicznych i Spraw Wewnętrznych i Administracji 

miałem okazję się pochwalić tym co zrobiliśmy  przez ostatnie 7 lat mówiąc o tym, jakich inwestorów  

ściągnęliśmy do województwa pomorskiego.  Dużych inwestorów w ostatnich latach ściągnęliśmy 69 

plus do tego 16 podmiotów typowo produkcyjnych. To są dobre dane dla Pomorza. Dzisiaj drugie 

ważne wydarzenie nie tylko dla Iglotexu w Skórczu, rozpoczęcie ogromnej  inwestycji, generacja w 

układzie systemu grzewczego, czyli elektrycznego i gazowego, budowa nowej sieci dla Iglotexu, ale 

też dla całej aglomeracji Skórcza. Niestety Skórcz jest postrzegany jako miejsce jedno z najbardziej 

zanieczyszczonych w województwie pomorskim jeśli chodzi o CO2.  Zmiana systemu grzewczego dla 

całego obrębu Skórcza spowoduje, że w przyszłym roku  o tej porze powinni się mieszkańcy 

podłączać i wyeliminować najgorsze źródła ciepła. Jest to duża inwestycja, prawie 20 mln zł, my jako 

samorząd regionalny dokładamy tam 10 mln zł. Dzisiaj przyjeżdżają ludzie na Pomorze, bo tutaj  jest 

najczystsze powietrze w całym kraju. Ludzie już patrzą na środowisko  zupełnie inaczej i zobowiązania 

w stosunku  do nas też są zupełnie inne. Dokończyliśmy w sąsiednim powiecie kościerskim, w gminie 

Liniewo prawie 5 km przebudowy drogi wojewódzkiej, na którą też czekano. Wiem, że macie Państwo 

też taką listę i Pan Wójt kiedy się spotkamy, to tę listę  przede mną  rozkłada. Ja chcę Państwu 

pogratulować Waszej decyzji swego czasu i tego, co się udało w zeszłym roku zrobić jeśli  chodzi o 

inwestycję w Borzechowie, gdzie my wyłożyliśmy ponad 1.700.000zł, a Państwo  dołożyliście swoje 

środki. Podjęliśmy, tak jak Pan Wójt powiedział,  decyzję o remoncie chodnika i wykładamy na to 

prawie 100.000zł teraz, a realizacja ma być do końca listopada. No i z tych mniejszych rzeczy,   

o których Pan Wójt powiedział to również mam nadzieję, że kwestia realizacji czyli zaprojektowania,  

a później budowa całego układu, który wspólnie zaprojektujemy. Mam świadomość o oczekiwaniach 

Państwa co do  innych przebudów drogi wojewódzkiej, ale to musimy po kolei robić. Ja też Państwu 

dziękuję, bo to Państwo podjęliście decyzję jako Rada w kwestii przebudowanego  przez Państwa 

również chodnika, który jest przy drodze wojewódzkiej i za to Państwu dziękuję. Prawda jest taka, że  

ja mam tego świadomość. Dzisiaj będąc w Starogardzie mieszkańcy Starogardu nie wartościują 

inwestycji za 40 mln zł, nie widziałem wielkiej radości z inwestycji na 222 i 229. Radość widziałem 

przed chwilą w Liniewie, gdzie inwestycja  była za 1,5 mln zł., a sołtys miał łzy w oczach. To co jest 

tutaj, najbliżej ludzi,  to najbardziej nas dotyka i takie inwestycje też będziemy prowadzili. Mam 

nadzieję, że te które Państwo przeprowadziliście, za chwilę my zrobimy inwestycję do końca listopada, 

o której powiedziałem no i przyszły  pomysł, który chcemy zrealizować jak najszybciej, żeby 

bezpieczeństwo osób pieszych i rowerzystów było zabezpieczone. Dziękuję też Państwu za Państwa 

aktywność, za aktywność Pana Wójta, bo rzeczywiście ta współpraca między nami układa się bardzo 

dobrze.  

Radny p.M.Kubik zapytał odnośnie obwodnicy Starogardu. 

Pan Wicemarszałek Ryszard Świlski  odpowiedział, że obwodnica Starogardu jest elementem drogi 

krajowej, nie wojewódzkiej tylko krajowej. Jest to o tyle ważne, że starania które czyniliśmy, jako 
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samorząd regionalny wpisując do kontraktu wojewódzkiego, to  my wpisaliśmy do kontraktu 

wojewódzkiego budowę obwodnicy Starogardu, co powodowało, że strona rządowa była zobowiązana 

do podpisania kontraktu wojewódzkiego, do respektowania zapisów tegoż kontraktu. To my 

wymusiliśmy na Rządzie zapis dotyczący projektowania i budowy obwodnicy Starogardu.  Ten zapis 

się pojawił, to zostało zaakceptowane przez Radę Ministrów i każdy kolejny ruch z tym związany 

został przez nas i był też  determinowany, czyli układ projektowy, na który składały się poszczególne 

samorządy, wariantowanie zostało zaproponowane. To my sprowadziliśmy poziom dyskusji, już  nie 

tylko  do dyskusji, ale do podjęcia decyzji, do wpisania tej inwestycji na listę krajowych inwestycji. 

Minister Infrastruktury wówczas był zobowiązany  przez Komitet Stały Rady Ministrów do wpisania tej 

inwestycji do listy tzw. inwestycji   dróg krajowych. Staraliśmy się i uzyskaliśmy to, że dokument 

powstał, gdzie obwodnica Starogardu  została ujęta. Na każdym spotkaniu z Panem  Sekretarzem 

Stanu Ministerstwa   Infrastruktury Kazimierzem Smolińskim poruszaliśmy kwestę budowy obwodnicy 

Starogardu. Fakty są takie, że ta inwestycja została przez Prezesa  Rady Ministrów, czyli przez 

Premier wykreślona z listy nawet rezerwowej inwestycji drogowych krajowych.  To jest fakt. Ciężko  mi 

zrozumieć tę decyzję, nie zgadzam się z tą decyzją, kwestionuję  tą decyzję, na każdym spotkaniu o 

tym mówię. Najbliższa taka okazja będzie w poniedziałek,  dlatego że zbiera się Prezydium 

Wojewódzkiej Komisji Dialogu Społecznego i będzie spotkanie z p.Smolińskim. Będzie to spotkanie 

dotyczyło inwestycji  infrastrukturalnych na Pomorzu. Z mojej perspektywy to dwa najważniejsze 

zdarzenia, czyli S6 droga do Słupska i wykreślenie inwestycji obwodnicy Starogardu.  Zapewniam 

Państwa, że w poniedziałek na tym spotkaniu będę o tym mówił. Nie mam ochoty zbyć się słowem, że 

tak, wpiszemy. Dla mnie ktoś kto wykreśla, a teraz mówi że wpisze jest niewiarygodny. Jestem w 

stanie z każdym na ten temat dyskutować.  

Pan Sekretarz poprosił o informację na temat przebudowy  linii  kolejowej „ 203 ”. 

Pan Wicemarszałek Ryszard Świlski powiedział, że jeśli chodzi o „ 203 ” to Samorząd Regionalny w 

RPO wpisał rewitalizację wcześniej korytarza kościerskiego, korytarza helskiego  i to zrealizowaliśmy. 

Realizujemy dzisiaj „ 405” czyli układ Szczecinek – Słupsk. Zdeterminowani jesteśmy też i 

poczyniliśmy te kroki dla rewitalizacji zmian na linii „250” czyli szybkiej kolei miejskiej. Wymusiliśmy w 

kontrakcie wojewódzkim linię „201” czyli  Maksymilianowo -  Bydgoszcz – Kościerzyna – Gdynia, z 

którą wiąże się absolutnie „203”.  Z wiedzy którą posiadam  „ 203 ” ma być wpisana do projektów 

realizacyjnych. Ma być wpisana, bo dokumentacja dla „201” jest przygotowywana, przetarg jest 

rozstrzygnięty, jest podpisana umowa  z wykonawcą. „203” jest w zawieszeniu i wydaje się że jest 

szansa na to, że powinna być wpisana, ale to jest też pytanie na poniedziałek na to spotkanie. 

p.R.Gollus zapytała o modernizację drogi 214. 

Pan Wicemarszałek Ryszard Świlski odpowiedział, że teraz 214 robimy bardziej na północ. Robimy 

krok po kroku i musicie dać nam Państwo trochę szansy. Państwo wiecie, że obecny Rząd chce 

zabierać pieniądze samorządom i Państwo to też czujecie. Samorządom Regionalnym chcą zabrać 

pieniądze z  Regionalnych Programów Operacyjnych, dlatego trzy lata temu podjęliśmy decyzję 

wyprzedzającą. My tak naprawdę 70% środków z RPO mamy rozdysponowane. Na drogi mamy 

położone ponad 500 mln zł. W tej chwili mam podpisane kontrakty na 500 mln zł. Walczymy o Krajową 

Rezerwę Wykonania. Wierzę, że jako jedyni w tym kraju będziemy na nią przygotowani we właściwym 

czasie. Państwo wiecie, że Krajowa Rezerwa Wykonania to  jest podsumowanie wydatków, 

certyfikacja  wydatków poniesionych do 2020r. Jesteśmy jedynym województwem, które wszystkie 

inne pozostałe 15 wyprzedza o kilka długości w realizacji   poszczególnych RPO. Pierwsi więc chcemy 

się dobrać do tych pieniędzy. Drogę 214 mam na końcu  głowy, absolutnie tak. Ja mam problemy 

jeszcze inne, mamy generalnie 1750km dróg wojewódzkich, mamy drogi na Powiślu, które nawet nie 

powinny mieć statutu drogi gminnej, bo to nawet nie są drogi gruntowe. Mają status dróg 

wojewódzkich, bo Ministerstwo Obrony Narodowej traktuje te drogi jako drogi dla obronności kraju. My 

staramy się i piszemy do Ministra Macierewicza, żeby zmienił kategorię tych dróg. My chcemy się z 

gminami umówić na realizację inwestycji  drogowych i przekazać im te drogi.  Jak się wjeżdża na 

Powiśle to  jest obraz nędzy i rozpaczy. To  jest tak, że np. na drodze 222 w dobie przejeżdża 10 tys. 

pojazdów, to na drodze wojewódzkiej 521, 512,513, to w dobie może mamy 100 samochodów. Tam 

też mieszkańcy mówią, żeby im zrobić tę drogę. To są dylematy, z którymi się cały czas borykamy. 
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Pan Sekretarz poprosił, że skoro bezrobocie spada, to można środki, które będziecie dzielić w 

Urzędzie Marszałkowskim, przeznaczyć na inne cele niż likwidacja bezrobocia. Można te środki, co 

wiąże  się z rynkiem pracy,  przeznaczyć  chociażby w części na infrastrukturę drogową.   Czy to jest 

możliwe?  

Pan Wicemarszałek Ryszard Świlski  odpowiedział, że nie jest to możliwe, dlatego że w RPO nie 

mamy w osi wpisane tych zadań. One nie są ujęte w ramach RPO.   

Pan Sekretarz zapytał, czy można ewentualne przeznaczyć te środki  na drogi lokalne? 

Pan Wicemarszałek Ryszard Świlski odpowiedział, że nie, bo dzisiaj Państwo w Powiecie 

Starogardzkim jesteście beneficjentem tej decyzji. Ja powiedziałem kilka lat temu, jak były  negocjacje 

RPO, że nie wpuszczę żadnej gminy, żadnego Powiatu do 9 osi, czyli na drogi, bo chcemy i takiego 

zastrzyku już nigdy nie będzie, przebudować przede wszystkim drogi wojewódzkie, które stanowią 

kręgosłup transportowy województwa. My dzisiaj zrobiliśmy praktycznie wszystkie dojazdówki do A1 i 

Państwo z tego korzystacie. Zobaczcie co się w Smętowie dzieje, zrobiliśmy podłączenie i Smętowo 

zaczęło żyć. Jednak transport publiczny tego typu generuje i miejsca pracy i rozwój gospodarczy.  

Jeśli macie Państwo jakieś kwestie w których mogę pomóc to proszę o kontakt telefoniczny czy 

mailowy.  

Radni Podziękowali Panu Wicemarszałkowi za udział w sesji i wystąpienie gromkimi oklaskami.  

 

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach. Przerwa trwała od 

godz.  16.40 do godz.16.47. 

 

Godz.16.40 obrad puścił Radny p.J. Schűtzmann 

 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby punkty 2 i 3 porządku obrad 

omawiać po punkcie 23.   Za przyjęciem tej zmiany głosowali wszyscy Radni. 

 

Ad.4 

Informacja o wykonaniu budżetu i zadań gospodarczych w I półroczu 2017r. 

Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za przyjęciem informacji o wykonaniu budżetu i zadań gospodarczych w I półroczu 2017r. głosowali 

wszyscy Radni. 

 

Ad.5 

Ocena przygotowania placówek oświatowo-wychowawczych do roku szkolnego 

Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za pozytywną oceną przygotowania placówek oświatowo-wychowawczych do roku szkolnego 

głosowali wszyscy Radni. 

 

Ad.6 

Ocena współpracy z organizacjami pozarządowymi i określenie możliwości pobudzania aktywności 

społecznej. 
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Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za pozytywną oceną współpracy z organizacjami pozarządowymi głosowali wszyscy Radni. 

 

Ad.7 

Podjęcie uchwały w sprawie  podatków i opłat lokalnych w gminie Zblewo w 2018r. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLII/297/17 w sprawie podatków i opłat lokalnych w gminie Zblewo w 2018r. w załączeniu 

do niniejszego protokołu.  

 

Ad.8 

Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia  ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia 

podatku rolnego na terenie gminy Zblewo. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLII/298/17 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia 

podatku rolnego na terenie gminy Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.9  

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w 

gminie Zblewo w 2018r.  

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.S. Fojut zwrócił uwagę na fakt, że wskutek obniżenia górnych stawek podatków gmina traci 

1mln zł i drugi milion traci w związku z nieotrzymaniem subwencji. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLII/299/17 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

w gminie Zblewo w 2018r. w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.10  

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 
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Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

W związku ze zgłoszoną do projektu uchwały autopoprawką Wójta Gminy Pani Skarbnik wyjaśniła, że  

polegaja ona  na zmniejszeniu o 24.000zł kwoty na drogach  z przeznaczeniem na budowę 

pomieszczenia dla opiekuna Orlika w Borzechowie.  

Radny p.S. Fojut stwierdził, że takie pomieszczenie w tej chwili istnieje. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że jest małe. 

Radny p.S. Fojut dodał,  że jest 2X2, a ma być 3X3,  była szkoła remontowana, ma być świetlica 

wybudowana, szatnie.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wczoraj było dyskutowane o tym, jest to niewielka 

kwota, a to pomieszczenie jest potrzebne.  

Radny p.S.Fojut powiedział, że  drogi są też potrzebne, ludzie chodzą i proszą, żeby je 

wyremontować, tłucznia nawieść.  

Przewodniczący Rady  Gminy wyjaśnił, że  te 24.000zł my też wydajemy dla mieszkańców. 

Radny p.S. Fojut stwierdził, że istnieje już coś takiego i do tej pory to funkcjonowało. 

Za zmianami wprowadzonymi autopoprawką  Wójta Gminy głosowało 9 Radnych, przeciw głosowało  

2 Radnych i 2 Radnych wstrzymało się od głosu. 

Za podjęciem uchwały w wersji dostarczonej Radnym z wcześniej przegłosowaną poprawką 

głosowało 9 Radnych, przeciw głosowało 3 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu. 

Uchwała Nr XLII/300/17 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r, w załączeniu do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2027. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o wyjaśnienie zaplanowanych małych kwot na drogi na 2018r., 

bo projekty albo będą wykonane albo nie będą wykonane, ale  w następnych latach jest zero środków. 

Pan Sekretarz poinformował, że chcemy po prostu rozpocząć  projektowanie na tych drogach, na 

których Państwo widzicie. Żeby zlecić w tym roku wykonanie tego projektu musimy  mieć 

zabezpieczanie, że  w przyszłym roku zapłacimy projektantom. Procedura projektowania rozpoczęłaby 

się już w tym roku, bo w niektórych przepadkach trzeba zwracać się o pozwolenie wodno-prawne, 

ocenę oddziaływania na środowisko. Jak dostaniemy gotowe projekty z pozwoleniem na budowę to 

będzie  połowa przyszłego roku. Chcemy już w tym roku mieć możliwość wyboru wykonawców 

projektów, w przyszłym roku Rada się wypowie na temat tego co robimy. 

Radny p.S. Fojut zapytał, czy środków na to starczy? 

Pan Sekretarz odpowiedział, że to będzie zależało od Radnych, które  zadania będą realizowane w 

pierwszej kolejności, a które w drugiej kolejności lub trzeciej. Wszystkiego nie da się na raz zrobić, ale 

już będą  pozwolenia czekały 

Radny p.S Fojut stwierdził, że naprodukujemy projektów, a po dwóch latach  będą  one nieaktualne. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że chcemy też składać wnioski o środki zewnętrzne i jeżeli nie będziemy mieli 

projektów na półkach we wrześniu w 2018r. to zadań w 2019 nie będziemy mogli wykonać.  

Radny p.S. Fojut dodał, że  kończy się kadencja, przyjdą  następcy i mogą całkiem coś innego 

wybrać. 

Pan  Sekretarz dodał, że we wrześniu jeszcze kadencja trwa, a  będziemy składać wniosek do tzw. 

schetynówek.  
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Za podjęciem uchwały głosowało 8 Radnych, przeciw głosowało 4 Radnych i 1 Radny wstrzymał się 

od głosu. 

Uchwała Nr XLII/301/17 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2027 w 

załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.12 

Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym oraz określenia warunków dopuszczalności 

pomocy publicznej. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu.   

Pani Skarbnik przypomniała, że tak jak wczoraj powiedziała na komisji, do projektu tej uchwały 

potrzebna jest opinia Ministra Rolnictwa i Prezesa UOKiK. Opinia Ministra jest bez uwag, a dzisiaj 

otrzymaliśmy opinię Prezesa UOKiK i w związku z tą opinią jest propozycja Pana Wójta, aby nanieść 

poprawki. To jest sugestia Prezesa UOKiK. Zmiany polegają na tym, że w  § 8 punkt 2 skreśla się, w § 

9 kropkę zastępuje się przecinkiem i dopisuje „ bądź też spowodowałoby przekroczenie kwoty pomocy 

ustalonej po kątem specyficznych uwarunkowań każdego przypadku w rozporządzeniu w sprawie 

włączeń grupowych lub w decyzji Komisji” i w § 14 skreślamy kropkę i dopisujemy „ i obowiązuje do 

dnia 31 grudnia 2020r.”. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że by to odesłał do Komisji. Można poprawkę wnieść i ją 

przegłosować, ale czy my to rozumiemy?  Ktoś to przygotowywał, radcy to akceptowali, uzasadnienie 

jest i jaki jest  termin na uchwalenie tego? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że w zasadzie powinno być do końca października. 

Przewodniczący Rady  Gminy zapytał, jakie grożą Radzie sankcje?  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że żadne. 

Przewodniczący Rady Gminy powtórzył, że by to odesłał do komisji.  

Radny p.S. Fojut zgłosił wniosek o odesłanie tego projektu uchwały do komisji, bo też tego nie 

rozumie. 

Pani Skarbnik poinformowała, że w zasadzie mamy obowiązek podjęcia takiej uchwały. Mieliśmy taką 

uchwałę podjętą w 2010r., ale w  związku z tym, że zmieniła się ustawa o finansach publicznych 

należało ją zmienić, ale poprzedniej uchwały też nie stosowaliśmy. U nas nie ma takiej potrzeby, tylko 

musi być, bo prawo tak mówi. Jak do tej pory, ona nigdy nie miała u nas zastosowania.   

Radny p.K.Niemczyk zaproponował, aby podjąć uchwałę w takiej formie w jakiej jest, a potem 

ewentualnie zmienić tę uchwałę. 

Przewodniczący Rady  Gminy zapytał, czy jest nakaz zasięgnięcia opinii, czy zastosowania się do 

opinii? Myśmy wypełnili obowiązek ustawowy i zasięgnęli opinii, a niekoniecznie się do niej 

dostosowali i możemy uchwalić w tej wersji dostarczonej. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że wtedy UOKiK nam uchyli, a właściwie Wojewoda i nie wiem, czy jest sens 

uchwalać w tej wersji pierwotnej jak z założenia wiemy, że będą uwagi. 

Za odesłaniem projektu uchwały do Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów głosowało  

8 Radnych i 5 Radnych wstrzymało się od głosu.  

 

Ad.13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/188/16 Rady Gminy Zblewo z dnia 21 września 

2016r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
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Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady  Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowało 11 Radnych, przeciw głosowało 2 Radnych.  

Uchwała Nr XLII//302/17 w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/188/16 Rady Gminy Zblewo z dnia  

21 września 2016r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego w 

załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.14 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Ochotniczej Straży Pożarnej w Pinczynie. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLII/303/17 w sprawie udzielenia dotacji Ochotniczej Straży Pożarnej w Pinczynie w 

załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.15 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Ochotniczej Straży Pożarnej w Bytoni. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLII/304/17 w sprawie udzielenia dotacji Ochotniczej Straży Pożarnej w Bytoni w 

załączeniu do niniejszego protokołu 

 

Ad.16 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Ochotniczej Straży Pożarnej w Zblewie. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLII/305/17 w sprawie udzielenia dotacji Ochotniczej Straży Pożarnej w Zblewie  w 

załączeniu do niniejszego protokołu   

 

Ad.17 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w Miradowie. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 
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Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLII/306/17 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w Miradowie w 

załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.18 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w Zblewie. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLII/307/17 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w Zblewie w 

załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.19 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w Bytoni. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLII/308/17 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w Bytoni  w załączeniu 

do niniejszego protokołu.  

 

Ad.20 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w formie bezprzetargowej. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że sprzedaż dotyczy 36m2 gruntu, na osiedlu w Zblewie przy 

ul.Kasztanowej, na poszerzenie działki zabudowanej budynkiem wielorodzinnym i  odczytał projekt 

uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLII/309/17 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w formie 

bezprzetargowej w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.21  

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Zblewo na lata 2017 - 2021. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
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Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLII/310/17 w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Zblewo na lata 2017 - 2021 w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.22 

Podjęcie uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego uchwalonego Uchwałą nr XXXIX/350/2014 Rady Gminy Zblewo z dnia 30 maja 2014r. 

dla fragmentu wsi Semlin w gminie  Zblewo. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 Radnych, przeciw głosował 1 Radny. 

Uchwała Nr XLII/311/17 o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego uchwalonego Uchwałą nr XXXIX/350/2014 Rady Gminy Zblewo z 

dnia 30 maja 2014r. dla fragmentu wsi Semlin w gminie  Zblewo w załączeniu do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.23 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Zblewo do projektu pn. 

„Pomorscy partnerzy w e-Rozwoju”. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K.Surówka. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Pan Sekretarz odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Radni w/w uchwałę podjęli jednogłośnie. 

Uchwała Nr XLII/312/17 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Zblewo do projektu 

pn. „Pomorscy partnerzy w e-Rozwoju” w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.2 

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesji  w dniu 21 sierpnia br. oraz z 

działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu. Do przedstawionej informacji nie było pytań. 

 

Ad.3 

Interpelacje i wnioski Radnych.  

Radny p.M.Miksza zwrócił uwagę na ul.Pałubińską  gdzie teraz jest wzmożony ruch i powstają tam 

spore dziury i jest tam kilka dziur do załatania. W przyszłości trzeba etapami zmieniać nawierzchnię tej 

ulicy. Po skończonej zimie  na pewno ukaże się więcej odcinków tej ulicy do wymiany.  Radny 

poinformował również, że mieszkańcy Pałubinka pytają odnośnie placu zabaw w Pałubinku, kiedy on 

powstanie, czy w tym roku, czy w przyszłym roku. 

Wójt Gminy  odnośnie placów zabaw poinformował, że działania zostały podjęte we współpracy z 

Chatą Kociewia. 
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p.R.Gollus dodała, że w Chacie Kociewia jest ujęty Pałubinek, Lipia Góra i  Mały Bukowiec, gdzie 

powstanie plac zabaw i siłownia, a w Radziejewie powstanie tylko   siłownia, bo plac zabaw już tam 

jest. Będzie to prawdopodobnie zrealizowane na wiosnę przyszłego roku.  

Wójt Gminy  powiedział, że  odnośnie łatania dziur to przyjęliśmy  taką strategię, że te wszystkie drogi 

asfaltowe mają być sfrezowane i ma być nakładka 3-4 cm. Ten temat już został zainicjowany na ul. 

Pałubińskiej i jeden odcinek został już  zrealizowany i  będziemy co roku to kontynuować. 

Radna p.S.Cherek  poinformowała, że na zebraniu wiejskim w Semlinie we wrześniu pytaliśmy się o to 

między  innymi,  jaki jest stan prawny Jeziora Semlińskiego, czy tam jest dzierżawa, a jeżeli jest to 

kiedy się kończy, czy jest przewidywane przedłużenie tej dzierżawy, bo mamy tam swoje plany?  

p.R.Gollus odpowiedziała,  że Jezioro Semlińskie nie jest własnością Gminy Zblewo. Nie wiem jak 

długo trwa dzierżawa. Dzierżawcą jest p.Landowski i my możemy się ewentualnie dowiedzieć.  

Radna p.S. Cherek powtórzyła, że na zebraniu wiejskim takie pytanie zostało zadane. 

p.R.Gollus wyjaśniła, że nic  nie wie na ten temat, takiego wniosku  nie dostała. To trzeba uzgodnić z 

właścicielem jeziora. 

Radna p.S. Cherek stwierdziła, że tę odpowiedź już słyszała trzy razy. 

p.R.Gollus poinformowała, że pierwszy raz o tym słyszy.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że ponoć jest jakiś próg po młynie w Piesienicy, który 

powoduje spiętrzenie wody w górę rzeki i zalewanie łąk. 

p.R.Gollus poinformowała, że też o tym nic nie wie, że pierwszy raz słyszy, że coś takiego jest, rzeka 

jest własnością Skarbu Państwa i Zarząd Melioracji i Gospodarki Wodnej za to odpowiada, możemy 

zgłosić ten problem.    

Wójt Gminy wyjaśnił, że z zebrań wiejskich sporządzany jest protokół, wnioski są przekazywane do 

poszczególnych pracowników merytorycznych, zajmuje się tym p. Alicja Zalewska, a ja to nadzoruję. 

Ten wniosek padł na zebraniu wiejskim w Semlinie i powinna  być udzielona odpowiedź.  Nie 

rozumiem dlaczego takiej odpowiedzi nie ma, proszę sprawdzić p.Alicjo w protokole,  czy zostało to w 

ogóle zamieszczone, bo wszystkie wnioski trafiają do pracowników merytorycznych. 

Radny p.S.Fojut poinformował, że mieszkańcy drogi  przy młynie w Piesienicy, która biegnie w 

kierunku Starego Lasu chcieliby, aby wyłożyć na tej drodze  dwa rzędy płyt jumbo. Tam jeżdżą 

samochody po mleko do gospodarzy, tam jeżdżą również samochody ze śmieciami i ta droga jest w 

stanie takim dosyć opłakanym. Mieszkańcy nie chcą zbyt dużo,  tylko żeby dwa rzędy płyt tam ułożyć, 

żeby mogli po twardym jeździć.  

Wójt Gminy poinformował, że ten wniosek przyjmujemy do realizacji w przyszłym roku.  

Radny p.R.Rambowski powiedział, że mieszkańcy ul. Różanej chcą podziękować za to, że po 38 

latach doczekali się ulicy. Rada sołecka w Zblewie kiedyś składała wniosek o wykonanie przejścia na 

ul. Pinczyńskiej w kierunku ul.Pałubińskiej.  Otrzymaliśmy odpowiedź z Powiatu, że nie wyraża zgody 

na to ze względu na nieutwardzone pobocze od strony ul.Pałubińskiej. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że ta negatywna odpowiedź przyszła po naszym piśmie i niestety Powiat 

wypowiedział się negatywnie. Możemy jedynie ponownie  wnioskować.  Myśmy podawali różne 

rozwiązania, były wysłane  zdjęcia, gdzie to przejście miałoby być, bo chodziło również o 

bezpieczeństwo dzieci, które idą z tamtej strony w stronę chodnika, ale niestety przyszła odpowiedź 

negatywna. My tego tematu jednak nie  odpuścimy.  

Radny p.M.Jankowski zaproponował,  że można  utwardzić tylko  kawałek pobocza.  

Przewodniczący Rady  Gminy poinformował, że widział na terenie innej gminy na drodze powiatowej 

przejścia tylko wymalowane i z żadnej strony nie było chodnika. Co szkodzi u  nas utwardzić kawałek 

pobocza. 

Wójt Gminy zaproponował, żeby zaprosić na sesję  Rady Gminy Pana Starostę i członka Zarządu 

p.Patryka  Gabriela  i poruszyć  te nurtujące nas problemy, bo z przejściem na ul.Pinczyńskiej nie 

powinno być żadnego problemu.  

Radny p.J.Czubek w imieniu mieszkańców ul. Leśnej i  Pani Sołtys podziękował Panu Wójtowi  za 

ułożenie 300m płyt jumbo na tej ulicy. Jednocześnie mieszkańcy proszą, bo  brakuje tam do bruku 

jeszcze około 250 m, o utwardzenie dalszego odcina tej drogi.  Proszę jeszcze o położenie płyt jumbo 

na drodze koło leśniczówki na odcinku o długości 100 m. Ponadto z drogi w kierunku firmy Megiw 

należy usunąć piach z płyt z tej dalszej części drogi. 
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Wójt Gminy poinformował, że Pan Sekretarz zrobi wizję lokalną  tych dróg w terenie.   

Radny p.K.Surówka poprosił, aby z Radziejewa do Zblewa przez Białachowo całą drogę wyłożyć 

płytami jumbo i drogę pod Sumin.  

Radny p.K.Niemczyk powiedział, że nasz majątek  gminny, nasza skoda ostatnio była wieziona na 

lawecie roztłuczona i zapytał, co było przyczyną tej szkody i czy to było z naszego autocasco? Jak 

płaciliśmy za tę naprawę? 

Wójt Gminy zapytał Pana Marka Nawrockiego o co chodzi, bo nic nie wie na ten temat  

p.M.Nawrocki poinformował, że nic nie wie o tym, aby służbowa skoda była uszkodzona. 

Radny p.J.Czubek  poinformował, że wpłynęło pismo do Rady od mieszkańców Małego Bukowca i 

byliśmy niedawno na spotkaniu z  mieszkańcami i nie widziałem naprawdę  żadnego sprzeciwu wręcz  

byli zafascynowani, że takie coś ma powstać. Tutaj kilka osób wyraża sprzeciw żeby zrobić z drogi 

gruntowej drogę asfaltową i dla mnie to jest niezrozumiałe.  Wszyscy mieszkańcy się cieszą a garstka 

społeczeństwa woli jeździć po dziurach. Proszę, żeby wziąć pod uwagę opinię większości 

społeczeństwa, a nie garstki  mieszkańców niezadowolonych z tego.  

Wójt Gminy powiedział, że jak się nie pytał mieszkańców i  był  zrobiony kawałeczek drogi na bazie 

asfaltu to wszyscy się cieszyli. 80 osób podpisało się pod wnioskiem,  że chcą mieć  asfalt, bo ta 

droga jest tam wciąż łatana i jest to  niewielki odcinek i dla mnie jest to zrozumiale, żeby to realizować.  

Część osób, które podpisało pismo przeciw już jest za asfaltem. Ten sprzeciw jest pisany na starej 

bazie danych, są to osoby z zewnątrz, których tak praktycznie w Bukowcu nie ma.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do Rady wpłynęły analizy oświadczeń majątkowych, 

które zostały Radnym przekazane. Następnie odczytał podziękowanie dla Radnych za przeznaczenie  

sierpniowej diety na pomoc  trzem rodzinom  z Rytla poszkodowanym w nawałnicy  jaka miała miejsce 

11 sierpnia br. Przewodniczący Rady Gminy poinformował również, że przyszło postanowienie z 

Prokuratury Rejonowej w Tczewie odnośnie umorzenia śledztwa w sprawie składowania odpadów 

wbrew przepisom w okresie od 2014 do grudnia 2016 w Starym Lesie w taki sposób, ilości i postaci, 

poprzez przyjmowanie przez Zakład Utylizacji Odpadów Komunalnych „Stary Las” odpadów  spoza 

Zawiązku Gmin Wierzyca. 

 

Ad.24 
Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 

Odpowiedzi zostały udzielone bezpośrednio po ich zgłoszeniu. 

 

Ad.25 

Wolne wnioski i zakończenie. 

p.B.Sarnowski – mieszkaniec gminy, podziękował Panu  Wójtowi za to, że na jego interwencję  szybko 

podłączono  agregat i usunięto awarię wody. Dodał, że jest wniosek mieszkańców, aby Mały Bukowiec 

połączyć siecią wodociągową z Borzechowem, bo jest gotowa już nawet dokumentacja. Następnie 

p.Sarnowski poruszył sprawę konieczności poprawy stanu dróg bocznych w Małym Bukowcu. 

Zaproponował również, aby przykładem gminy Kaliska, Zakład Komunalny  równał drogi przy pomocy 

ciągnika i równiarki, którą można kupić za 10—12 tys. zł. 

p.Cz.Pietruszyński – mieszkaniec gminnym, zapytał Przewodniczącego Rady Gminy, gdzie się 

podziały dokumenty, które od niego otrzymał? 

Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że są w aktach. 

p.Cz.Pietruszyński dodał, że pokazał Panu Sekretarzowi trzy usterki i  nic się nie robi, ani zasuw, ani 

hydrantów, ani dziur na nowym osiedlu. 

p.A.Wałaszewski – sołtys wsi Lipia Góra  poinformował, że pojawił się problem w Lipiej Górze w 

związku z dużymi opadami deszczu. Mamy dwa jeziora i kiedyś te jeziora były połączone rowem 

szerokim na dwa metry. Ten rów jest teraz zarośnięty i kto powinien go wyczyścić, czyje to jest 

zadanie? Ta woda spływa z lasów do naszego jeziora i ma trudność przepłynięcia dalej i to nasze 

jezioro zalewa pola, jest już woda na mojej działce, zalewa piwnice. Kiedyś ten rów był czyszczony, a 

teraz nie i mieszkańców zalewa. Woda również zalewa drogi  wyjazdowe na Starogard, na Skarszewy. 

Chcę podziękować Panu Wójtowi za przywóz tego  kruszywa, które zapobiegło  przelewaniu wody, ale 
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teraz ta woda znów zaczyna się tam  przelewać. Robi to się przez to, że ta woda nie spływa dalej do 

Jeziora Kleszczewskiego, bo zapchany i zarośnięty jest rów. 

p.R.Gollus wyjaśniła, że te jeziora są połączone aż do Jeziora Semlińskiego, a potem do rzeki 

Piesienicy. Rów niestety jest urządzeniem melioracyjnym szczegółowym i należy do  właścicieli 

gruntów przez które przebiega i właściciele są zobowiązani do czyszczenia, wykaszania i odmulania 

tych rowów, aż do Semlina. Były też czasy, bo ten rów jest dosyć szeroki i jeżeli mieliśmy na koncie 

pieniądze, nawet były czasy  że Starostwo Powiatowe miało  jakieś fundusze i myśmy  wtedy czyścili 

ten rów, ale z funduszy Starostwa bądź z naszych funduszy. Tak naprawdę do tego, do konserwacji i 

czyszczenia zobowiązani są ci właściciele,  przez których  grunty rów  przebiega. Ja podejrzewam, że 

on jest na dalszym odcinku zarośnięty i ta woda po prostu nie płynie.  

p.A.Wałaszewski dodał, że ten rów jest zarośnięty zaraz przy jeziorze, bo nawet go już nie widać. 

p.R.Gollus poinformowała, że ten rów był czyszczony 5 lat temu i  zawsze koparka czyściła ten rów.  

Przewodniczący Rady  Gminy stwierdził,  że coś trzeba z tym zrobić .  

p.W.Kulas – mieszkaniec gminy podziękował Panu Wójtowi  za utwardzenie drogi do Jaroszew i 

poprosił o wykonanie dalszego odcinka  drogi o długości około 300m do p. Orlikowskiego. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 18.13, Przewodniczący Rady Gminy zamknął XLII sesję 

Rady Gminy Zblewo. 

Integralna częścią protokołu jest płyta CD oznaczona : „XLII  sesja – 25.10.2017r”. 

 

Protokółowała 

A.Zalewska        Przewodniczący Rady Gminy   

 

                 Leszek Burczyk 
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